



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, September 4, 2024 – 10 a.m. Acadiana Center for the Arts
101 W Vermilion St, Lafayette, LA 70501

Commissioners Present

Don Haydel, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Anna Ferguson, Concordia
Fawn Hernandez, Lafayette
Paula Lambert, Pointe Coupee
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary
Ryan Page, Terrebonne
Angelique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge

Commissioners Absent

Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
John Clark, Iberville

Others Present

Carrie Broussard, Office of Cultural Development
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Jane Vidrine, Acadiana Center for the Arts
Angela Rathle, National Park Service

AGENDA

- I. **Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)**
Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:05 a.m.
- II. **Agenda Approval (Wilbert)**
Carmouche called for approval of the agenda. Justin Lemoine requested adding an item on

staffing updates after item III. Carmouche called for approval with edits. Moved by Angela Rathle, seconded by Darrel Rivere. Motion carried unanimously.

III. **Minutes Approval (Wilbert)**

Carmouche called for approval of the July meeting minutes. Moved by Angelique Bergeron, seconded by Fawn Hernandez. Motion carried unanimously.

IV. **Staffing Updates**

Carrie Broussard updated the commission that Kristin Sanders was let go as Assistant Secretary of the Office of Cultural Development. In the interim, Broussard will be serving as Assistant Secretary. Lemoine will serve as interim Deputy Assistant Secretary. Lemoine noted ANHA projects may pause in the interim, but most operations will remain unchanged.

V. **New Commissioner Welcome**

a. **Anna Ferguson, Concordia Parish**

Anna Ferguson introduced herself to the ATC. She owns a furniture shop in Ferriday and is a lawyer by trade.

VI. **2024 Commission Meetings Discussion**

a. **Nov 13: End-of-Year Wrap-Up Location TBD**

ANHA will potentially host a field trip to end the year. Location to be determined. ANHA will be in touch with ATC.

VII. **Board Roles (Justin)**

Lemoine encouraged anyone interested in an executive committee role to email ANHA staff.

VIII. **Congrès Mondial Recap (Justin)**

Lemoine shared photos of Congrès Mondial. The trip with the Lieutenant Governor was successful. Herman Fuselier asked for information on Le Grand Reveil, which will occur next year. Lemoine will be in touch with the commission once we know the state's role.

IX. **Basin Trace Update (Justin)**

Lemoine updated ATC on meetings about the Basin Trace concept. ANHA and the Acadiana Planning Commission met with levee boards and will have public meetings in the future. Ryan Page shared Terrebonne is not open to a levee top trail at this juncture because the levees keep getting built bigger.

X. **Boundary Modification Update (Justin)**

Lemoine shared the Feasibility Study to add Lafourche Parish was amended and approved by the National Park Service. Scalise and Cassidy are working to push legislation out of committee and to attach it to a lands package.

XI. **State Funding Update (Justin)**

Lemoine noted ANHA will not receive the \$100,000 from the State it received last year. ANHA will pull together messaging for partners to engage with parish and local leaders, representatives, and senators to encourage funding for next year. Broussard shared the dates of the 2025 Legislative Session are April 14-June 12.

XII. **ANHA Staff Updates**

a. **Atchafalaya Month**

Cassagne reminded the ATC that October is Atchafalaya Month. ANHA will be sharing exclusive postcards for passport sign-ups during the month. The postcard is a

collaboration with the Louisiana Division of the Arts as October is also Arts and Humanities Month. ANHA will be at Sugarfest on October 6. Cassagne is working on a French-language version of the “America’s Foreign Country” passport, which will go to immersion schools first. Angela Rathle asked for both versions of the passport for her sites.

b. 2025 Year of Food

ANHA is launching a plate lunch trial in honor of the “Year of Food” in 2025. Cassagne is planning postcards and recipe cards. Jennifer Stelly suggested to engage Herb Roe for plate lunch art. Fawn Hernandez recommended working with creator of documentary “Raised on Rice and Gravy.”

c. Upcoming Travel

- i. Silos & Smokestacks – Iowa
- ii. Keep Louisiana Beautiful State Conference – Baton Rouge
- iii. Lemoine will be in Washington, D.C., in October.
- iv. The National Trust PastForward Conference is in New Orleans Oct. 27-30.

d. Community Empowerment Update (Collin)

Collin Lindrew worked with Louisiana Main Street to submit a grant application for a new National Register District in downtown Eunice. Lindrew worked with the LSU Community Playground Project to install playgrounds in Belle Rose. Ferriday and St. Martinville received indication from DOTD that they will likely receive Safe Routes to Public Places funding. Lindrew will be meeting with TAP communities soon to begin preparing applications.

XIII. Lafayette / Acadiana Center for the Arts Overview (Fawn)

Hernandez gave an overview of the Acadiana Center for the Arts. ACA started a program called Louisiana Scoring, which provides funding to local musicians to score music for movies and video games. Jane Vidrine, the new director of the Louisiana Music Museum, gave an update on the museum. The museum will likely open in a few years.

XIV. Other Business

a. Comments from public attendees (if any)

XV. Commissioner Announcements

- a. *Ascension* – Don Haydel shared the Boucherie and Balloon Festival is Oct. 20. The Atchafalaya Basin Master Plan virtual meeting is Oct. 12. USACE is conducting a comprehensive study on the lower Mississippi River.
- b. *Assumption* – Rivere shared wild crawfishing is done in the parish. Next month is the Firemen’s Festival. Locals are working to save the middle school in Pierre Part. They are hoping to start pouring the foundation at the Pierre Part-Belle River Museum next April.
- c. *Avoyelles* – Carmouche shared the Boots and Blues concert begins at Paragon. Church fair season starts soon.
- d. *Concordia* – Ferguson noted that Oct. 18 is the Natchez Balloon Race. Much of the route is over Concordia Parish. There is a festival in Vidalia at the same time.
- e. *Lafayette* – Hernandez shared Festival Acadiens et Creoles is next month.

- f. *Pointe Coupee* – Lambert shared the False River drawdown just began. Boo and Brew is at the end of October. The Harvest Festival is Nov 1-3.
- g. *St. Landry* – Fuselier shared the original Zydeco Festival was last week. Lakeview Park in Eunice is hosting Cajun Hoorah. St. Landry Visitors Center is hosting a Zydeco Jam in a couple weeks.
- h. *St. Martin* – Stelly noted there are lots of bass tournaments in September. October 4 is Tour du Teche. The Duchamp Opera House is hosting a concert series on Oct 6. Shake Your Trail Feather is on Oct. 19.
- i. *St. Mary* – Carrie Stansbury shared the Shrimp and Petroleum Festival just wrapped up. Main Street Farm to Table is Sep. 27. October 12 is Patterson Festival. The Berwick Lighthouse Festival is Nov. 1-3.
- j. *Terrebonne* – Page shared that Terrebonne broke ground on lock complex on the Houma Navigation Canal. Oktoberfest is Sept. 8. October 5 is the Maw-Maw Walker pub crawl. Bayou Arts Fest is Oct. 11. Rougarou Fest is Oct. 18.
- k. *West Baton Rouge* – Bergeron noted Oldies Fest is this weekend. Backstage Hollywood exhibit is going up at the West Baton Rouge Museum. SugarFest is Oct. 6. November 14-16 is the French Book Festival.
- l. *National Park Service* – Rathle shared NPS is hosting artists in Thibodaux. September 14, NPS is unveiling a statue in Eunice. September 20 is Thibodaux art walk. Boat tours are starting up this month. October 4-6 is Lafourche Festival. NPS is sponsoring Cajun music at Festival Acadiens et Creoles.

XVI. **Adjourn (Wilbert) DR, CS 11-0 11:49**

With no further business, Carmouche called for a motion to adjourn. Rivere moved. Stansbury seconded. motion carried unanimously 11-0. The meeting adjourned at 11:49 a.m.



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Mercredi 4 septembre 2024 - 10 a.m. Acadiana Center for the Arts
101 W Vermilion St, Lafayette, LA 70501

Commissaires présents

Don Haydel, Ascension
Darrel Rivere, Assomption
Wilbert Carmouche, président, Avoyelles
Anna Ferguson, Concordia
Fawn Hernandez, Lafayette
Paula Lambert, Pointe Coupee
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, trésorière, St. Mary
Ryan Page, Terrebonne
Angelique Bergeron, secrétaire, West Baton Rouge

Commissaires absents

Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
John Clark, Iberville

Autres personnes présentes

Carrie Broussard, Office of Cultural Development
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Jane Vidrine, Acadiana Center for Arts
Angela Rathle, National Park Service

AGENDA

- I. **Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**
Le président Wilbert Carmouche ouvre la séance à 10 h 05.
- II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**
Mme Carmouche demande l'approbation de l'ordre du jour. Justin Lemoine demande l'ajout d'un point sur les mises à jour en matière de personnel après le point III. Mme Carmouche

demande l'approbation de l'ordre du jour avec les modifications. Motion proposée par Angela Rathle, appuyée par Darrel Rivere. La motion est adoptée à l'unanimité.

III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Mme Carmouche demande l'approbation du procès-verbal de la réunion de juillet. Motion proposée par Angélique Bergeron, appuyée par Fawn Hernandez. La motion est adoptée à l'unanimité.

IV.

Carrie Broussard informe la commission que Kristin Sanders a été licenciée de son poste de secrétaire adjointe de l'Office du développement culturel. Par intérim, Carrie Broussard occupera le poste de secrétaire adjointe. Lemoine assurera l'intérim en tant que secrétaire adjoint. Lemoine a indiqué que les projets de l'ANHA pourraient être interrompus pendant l'intérim, mais que la plupart des opérations resteraient inchangées.

V. **Bienvenue aux nouveaux commissaires**

a. **Anna Ferguson, paroisse de Concordia**

Anna Ferguson s'est présentée à l'ATC. Elle est propriétaire d'un magasin de meubles à Ferriday et avocate de métier.

VI. **Discussion sur les réunions de la Commission en 2024**

a. **13 novembre : Synthèse de fin d'année Lieu à déterminer**

L'ANHA organisera éventuellement une excursion pour clôturer l'année. Lieu à déterminer. L'ANHA sera en contact avec l'ATC.

VII. **Rôles au sein du conseil d'administration (Justin)**

Lemoine a encouragé toute personne intéressée par un rôle au sein du comité exécutif à envoyer un courriel au personnel de l'ANHA.

VIII. **Récapitulation du**

Congrès mondial (Justin)

Lemoine partage des photos du Congrès mondial. Le voyage avec le lieutenant-gouverneur a été un succès. Herman Fuselier a demandé des informations sur Le Grand Réveil, qui aura lieu l'année prochaine. Lemoine contactera la commission dès que nous connaîtrons le rôle de l'État.

IX. **Basin Trace Update (Justin)**

Lemoine a informé l'ATC des réunions concernant le concept de Basin Trace. L'ANHA et la Commission de planification de l'Acadiane ont rencontré les conseils des digues et tiendront des réunions publiques à l'avenir. Ryan Page a partagé que Terrebonne n'est pas ouvert à un sentier au-dessus des digues à ce stade parce que les digues continuent d'être construites plus grandes.

X. **Mise à jour sur la modification des limites (Justin)**

Lemoine indique que l'étude de faisabilité visant à ajouter la paroisse de Lafourche a été modifiée et approuvée par le Service des parcs nationaux. Scalise et Cassidy s'efforcent de faire sortir la législation du comité et de la joindre à un ensemble de mesures concernant les terres.

XI. **Mise à jour sur le financement de l'État (Justin)**

Lemoine a noté que l'ANHA ne recevra pas les 100 000 \$ de l'État qu'elle avait reçus l'année

dernière. L'ANHA préparera des messages pour les partenaires afin qu'ils s'engagent auprès des responsables paroissiaux et locaux, des représentants et des sénateurs afin d'encourager le financement pour l'année prochaine. M. Broussard a indiqué que la session législative de 2025 se déroulera du 14 avril au 12 juin.

XII. Mises à jour du personnel de l'ANHA

a. Mois de l'Atchafalaya

Cassagne a rappelé à l'ATC que le mois d'octobre est le mois de l'Atchafalaya. L'ANHA distribuera des cartes postales exclusives pour la signature des passeports au cours du mois. La carte postale est une collaboration avec la Louisiana Division of the Arts car octobre est aussi le mois des arts et des humanités. L'ANHA sera présente à Sugarfest le 6 octobre. Mme Cassagne travaille sur une version française du passeport "America's Foreign Country", qui sera d'abord distribuée aux écoles d'immersion. Angela Rathle a demandé les deux versions du passeport pour ses sites.

b. 2025 Année de l'alimentation

L'ANHA lance un essai d'assiettes-repas en l'honneur de l'"Année de l'alimentation" en 2025. Cassagne prévoit des cartes postales et des cartes de recettes. Jennifer Stelly a suggéré d'engager Herb Roe pour l'art de l'assiette. Fawn Hernandez recommande de travailler avec le créateur du documentaire "Raised on Rice and Gravy".

c. Prochains voyages

- i. Silos et cheminées - Iowa
- ii. Conférence de l'État Keep Louisiana Beautiful - Baton Rouge
- iii. Lemoine sera à Washington, D.C., en octobre.
- iv. La conférence PastForward du National Trust se tiendra à la Nouvelle-Orléans du 27 au 30 octobre.

d. Community Empowerment Update (Collin)

Collin Lindrew a travaillé avec Louisiana Main Street pour soumettre une demande de subvention pour un nouveau National Register District dans le centre-ville d'Eunice. Lindrew a travaillé avec le LSU Community Playground Project pour installer des aires de jeux à Belle Rose. Ferriday et St. Martinville ont reçu l'indication du ministère des transports qu'ils recevront probablement un financement pour les Safe Routes to Public Places (routes sûres vers les lieux publics). Lindrew rencontrera bientôt les communautés TAP pour commencer à préparer les demandes.

XIII. Lafayette / Acadiana Center for the Arts Overview (Fawn)

Hernandez donne un aperçu de l'Acadiana Center for the Arts. L'ACA a lancé un programme appelé Louisiana Scoring, qui fournit des fonds aux musiciens locaux pour qu'ils puissent composer des musiques de films et de jeux vidéo. Jane Vidrine, la nouvelle directrice du Louisiana Music Museum, a fait le point sur le musée. Le musée ouvrira probablement ses portes dans quelques années.

XIV. Autres affaires

a. Commentaires des participants du public (le cas échéant)

XV. Annonces des commissaires

- a. *Ascension* - Don Haydel a indiqué que le festival de la boucherie et des ballons aura lieu le 20 octobre. La réunion virtuelle du plan directeur du bassin de l'Atchafalaya aura lieu le 12 octobre. L'USACE mène une étude approfondie sur le cours inférieur du Mississippi.
- b. *Assomption* - Mme Rivere a indiqué que la pêche à l'écrevisse sauvage était pratiquée dans la paroisse. Le mois prochain aura lieu le festival des pompiers. Les habitants travaillent pour sauver le collège de Pierre Part. Ils espèrent commencer à couler les fondations de au Musée de Pierre Part-Belle River en avril prochain.
- c. *Avoyelles* - Carmouche a partagé le concert Boots and Blues qui commence à Paragon. La saison des foires paroissiales commence bientôt.
- d. *Concordia* - M. Ferguson signale que le 18 octobre a lieu la course de ballons de Natchez. Une grande partie de l'itinéraire passe au-dessus de la paroisse de Concordia. Un festival est organisé à Vidalia à la même date.
- e. *Lafayette* - Hernandez a fait part du Festival Acadiens et Créoles qui aura lieu le mois prochain.
- f. *Pointe Coupee* - Mme Lambert signale que le rabattement de la rivière False vient de commencer. Le festival Boo and Brew aura lieu à la fin du mois d'octobre. Le Harvest Festival aura lieu du 1er au 3 novembre.
- g. *Landry* - M. Fuselier a indiqué que le premier festival Zydeco avait eu lieu la semaine dernière. Le parc Lakeview à Eunice accueille Cajun Hoorah. Le Centre des visiteurs de St. Landry organise une Jam Zydeco dans quelques semaines.
- h. *Martin* - Stelly note qu'il y a beaucoup de tournois de pêche à l'achigan en septembre. Le 4 octobre, c'est le Tour du Teche. L'opéra Duchamp accueille une série de concerts le 6 octobre. Shake Your Trail Feather aura lieu le 19 octobre.
- i. *Mary* - Carrie Stansbury a indiqué que le festival de la crevette et du pétrole venait de se terminer. Le Main Street Farm to Table aura lieu le 27 septembre. Le 12 octobre aura lieu le Patterson Festival. Le Berwick Lighthouse Festival aura lieu du 1er au 3 novembre.
- j. *Terrebonne* - Page a indiqué que Terrebonne a commencé à construire un complexe d'écluses sur le canal de navigation de Houma. L'Oktoberfest aura lieu le 8 septembre. Le 5 octobre aura lieu la tournée des bars Maw-Maw Walker. Le Bayou Arts Fest aura lieu le 11 octobre. Le Rougarou Fest aura lieu le 18 octobre.
- k. *West Baton Rouge* - Bergeron a noté que le Oldies Fest a lieu ce week-end. L'exposition "Backstage Hollywood" est en cours de montage au musée de West Baton Rouge. SugarFest a lieu le 6 octobre. Le Festival du livre français se tiendra du 14 au 16 novembre.
- l. *National Park Service* - Rathle a indiqué que le NPS accueillait des artistes à Thibodaux. Le 14 septembre, NPS dévoile une statue à Eunice. Le 20 septembre est la marche artistique de Thibodaux. Les excursions en bateau commencent ce mois-ci. Du 4 au 6 octobre, festival de Lafourche. Le NPS sponsorise la musique cajun au Festival Acadiens et Creoles.

XVI. **Ajournement (Wilbert) DR, CS 11-0 11:49**

L'ordre du jour étant épuisé, Mme Carmouche demande une motion d'ajournement. Rivere

propose la levée de la séance. Stansbury appuie. La motion est adoptée à l'unanimité 11-0.
La séance est levée à 11 h 49.